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Gørlev Skole 27/4-2022 

Skolebestyrelsesmøde 28. april 2022 kl. 17.00 – 19.00 

 

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter – Katja Sørensen, Malene Hansen, Stine Jensen, Ida Hansen 

Medarbejderrepræsentanter - Sanne Fersgaard og Rikke Larsen 

Elevrepræsentanter - Malou Jensen 

Skoleledelsen – Heidi Schønberg og Michael Koustrup 

Afbud: Steen Christensen, Janni Larsen 

 

Mødeleder: Skolebestyrelsesformand, Malene Hansen 

Ordstyrer: Skolebestyrelsesnæstformand, Ida Hansen 

Referent: Michael Koustrup 

 

Dagsorden  Referat Aktion 

Orientering (O), drøftelse (D), beslut-

ning (B) 

Tid   

1. Valg af ordstyrer 5 Ida Hansen  

2. Godkendelse af dagsorden 

(B) 

5 Godkendt  

3. Godkendelse af referat (B) 5   

4. Præsentationsrunde og mu-

lighed for at fortælle sine for-

ventninger til det kommende 

samarbejde (D) 

15 - Heidi præsenterer sig for skolebestyrelsen. Hun er 

kendt på skolen, da hun har været ansat på skolen 

før. Heidi tænker alle børn og voksne gør deres bed-

ste i de rammer de er sat i. Hvis børn har det svært 

er det vigtigt at skue indadd. Heidi lægger vægte på 

der tales ordentligt til og om børn. Heidi er tydelig, 

men hun skælder ikke ud. God skole er noget vi la-

ver sammen. En god skole skal passe til det lokal-

miljø skolen ligger i. Kalundborg Kommune er god 

forde der ikke presses tiltag ned over de enkelte 

skole. Der er plads til lokale ordninger. Samarbejde 

på tværs af de mange grupper af voksne og respek-

ten her imellem er vigtig for at det skal lykkes at 

lave god skole. Heidi stiler gerne spørgsmål. Tillid, 

dialog og samarbejde betyder noget for Heidi. Det 

giver det gode samarbejde, og den god skole. 

- Der forventningsafstemmes i skolebestyrelsen. 

- Skolebestyrelsesarbejdet er vigtigt, når man vil 

have indflydelse på en retning. Det kan ikke overla-

des til andre måske gør det. Skolen er vigtig i lokal-

miljøet og danner rammen for mange andre ting 

også. 

- Elevrådsrepræsentanten mener det er vigtigt, at 

elevrådet er aktive i skolebestyrelsen. 

- Skolebestyrelsesarbejdet er vigtigt for at få gang i 

SFO'en. Det er vigtigt, at Gørlev Skole bliver synligt 
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med hvem vi er og får opbygget et godt ry. Det er 

vigtigt skolen er synlig på de sociale medier. 

- Skolebestyrelsesarbejdet er vigtigt fordi der skal 

være en skole og det er vigtigt børnene trives. Det 

er godt at kunne gøre en forskel. 

- Medarbejderrepræsentanterne mener det er vigtigt 

at bibringe de perspektiver, som kommer indefra 

skolen. Kvalificere og begrunde beslutninger ud fra 

skolens dagligliv. 

- Skolebestyrelsesarbejdet er vigtigt fordi skolen 

har set træt ud. Det er vigtigt at fortælle de gode 

historier. Man kan godt klare sig og blive til noget 

med udgangspunkt i Gørlev Skole. 

- Heidi mener at skolens er folkets skole og den vig-

tigste opgave er at klæde børnene til at klare sig ef-

ter skolen. 

5. Fra eleverne (O) 10 - Elevrådet er i gang med at arrangere Trivselsda-

gen. 

- Elevrådsrepræsentanterne har været til dialog-

møde med børn og familieudvalget. Der blev talt om 

skolernes udseende og læringsmiljøer. 

 

6. Tilsyn og Handleplan (D) 40 - Skolen er under skærpet tilsyn fra Undervisnings-

ministeriet på afgangsprøverne i dansk, hvor der er 

for mange som ikke opnår mindst 02 i dansk ved 

folkeskolernes afgangsprøve. Dertil kommer tilsyn 

på overgangen til ungdomsuddannelser, hvor mange 

af skolens elever der er i gang med en ungdomsud-

dannelse 15 måneder efter de er gået ud. 

- Der er lavet et udkast til en tre årig handleplan, 

som skal drøftes i de forskellige samarbejdsfora 

med forældre, medarbejdere og elever. 

- Når en skole har været i tilsyn på et parameter, 

kommer de tit i tilsyn på andre parametre efterføl-

gende. 

- Der er fire trivselsindikatorer, hvor skolen ligger 

under de nederste 10% kaldet bund10. Målet er, at 

skolen kommer ud af bund 10. Det samme gælder 

elever, der højst opnår 02 i dansk. 

- Elevernes progression i de nationale test skal lige-

ledes løftes. 

- Overgangen til ungdomsuddannelser efter 15 må-

neder skal løftes til minimum 70% - lige nu er de på 

51%. 

- Udkastet til handleplanen gennemgås og drøftes. 

- Skolen har fået 2x173.000 kr. til co-teaching og 

250.000 kr. til  

- Der er en del klasser, hvor der ikke er så mange 

elever, og andre klasser, hvor der ikke er så mange 

af samme køn. Det kan give gode betingelser for 

både det relationelle og faglige, hvis der laves sam-

læsning i en del lektioner – så der er to klasser i et 

fag og to voksne. Samlæsning vil samtidig give mu-

lighed for yderligere co-teaching. 

- Samlæsning og co-teaching giver mulighed for 

ture ud af huset, andre undervisningsmiljøer, hold-

deling mm. 
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- I samlæsning er det altid de samme klasser, der 

samlæser. 

- Skolebestyrelsen nikker til, at ledelse og medar-

bejdere træffer pædagogiske beslutninger om om-

fanget af samlæsningen med henblik på co-teachin-

gen. 

- Gennemførelsen af handleplanen, som skal løfte 

skolen ud af skærpet tilsyn kræver et bredere sam-

arbejde mellem skole, ungdomsskole, virksomheder, 

lokalsamfund m.fl. 

- Bestyrelsen finder handleplanen relevant og glæ-

der sig til at følge med i skolens arbejde med den 

gennem løbende orientering og inddragelse. 

7. Valg til skolebestyrelsen (D) 

 

5 - Kalundborg Kommune har en plan for afholdelse af 

skolebestyrelsesvalg. 

- Skolen har fireårig valgperiode med rullende valg. 

- Alle der kan og skal genopstiller. 

- Der kommer til at mangle tre opstillede. 

- Valgmødet holdes den 19. maj fra kl. 17.00. 

 

8. Principper (D) 

Stine, Rikke og Malene 

15 - Et par principper revideres. 

- Der skal følges op på principper om klassekasse 

og rejsekasse. 

 

9. Personalesituationen (O) 10 - Der er ansættelsessamtaler den 5/5.  

10. Kort orientering (O) 

     - Formand 

     - Skoleledelsen 

     - Forældrene 

     - Medarbejderrepræsentanter 

5 - Heidi og Sanne skal til møde med Børn og familie i 

næste uge. 

- Foran 0A opsættes den nye gynge, og der lægges 

grønne gummifliser. 

- Heidi har talt med SSP omkring salg af stoffer i 

Gørlev, som det opleves foregår helt åbenlyst. Dia-

logen fortsættes. 

- Der er et ønske om at SFO'en drøftes. 

- På skolen er vi i gang med årsevaluering, fagfor-

deling og planlægning af næste skoleår. 

 

11. Evt. og og ønsker om punkter 

til kommende møde (O) 

5   



 

 

  

 4/4 
 

D
A

G
S

O
R

D
E

N
 

 

 


